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P r o t o k ó ł  III/2006 

z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 28 grudnia 2006 r. 

 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy               -   wszyscy obecni 
b/ Wójt Gminy                                             -   Eugeniusz Dańczak 
     Z-ca Wójta                                             -   Tadeusz Bejnarowicz 
    Sekretarz Gminy                                      -  Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -  Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -  Beata Sadowska 
    Dyrektor GOK                                          -  Grażyna Chojnowska 
    Dyrektor ZGK                                          -  Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.             – Elżbieta Fryckowska 
    Dyrektor Zespołu Szkół                           - Teresa Radomska 
    Kierownik OPS                                        - K. Szustak        
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2.   Ślubowanie Radnej. 
3.    Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami. 
4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    a/ określenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 
    b/ powierzenia Przewodniczącemu Rady wykonywanie czynności z zakresu  
         pracy wobec Wójta Gminy,     
   c/ uchwalenia „Programu wspó łpracy Gminy Dębnica Kaszubska z  
       organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi       
       działalność Pożytku Publicznego na 2007 rok”, 
   d/ zmian w budżecie Gminy na 2006 rok, 
   e/ powołania Ireny Kiernickiej w skład Komisji Rolnictwa, Budownictwa i  
       Rozwoju Gospodarczego. 
6.  Interpelacje radnych. 
7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji. 

       9. Zamknięcie obrad.                         
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1. 
a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
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prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
              
b/ 
  
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  przedstawi ł porządek obrad. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad. 
Radny M. Szumski zaproponował, by zamienić w porządku obrad kolejność pkt 6 i 8. 
Radca Prawny wyjaśniła, że taka zamiana jest nieuzasadniona, gdyż pkt. 8 dotyczy 
generalnie odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji oraz ponownie 
przypomniała co to jest interpelacja. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad. 
 W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (14 za).  
 
c/  
 
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku g łosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (14 za).           
 
Ad 2  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz wręczył Pani Irenie Kiernickiej 
zaświadczenie Gminnej Komisji Wyborczej w Dębnicy Kaszubskiej o wyborze na 
Radną  Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady poprosił radną o złożenie ślubowania. Odczytał rotę 
ślubowania ( rota stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). Poinformowała, że  radna  
powstając wypowiada słowo „Ślubuję”, może także dopowiedzieć „Tak mi dopomóż 
Bóg”. Radna złożyła ślubowanie wypowiadając słowa „Ślubuję – tak mi dopomóż 
Bóg”.  
 
Ad 3 
 
 Następnie Wójt Gminy przedstawi ł sprawozdanie z działalności za okres od 07 
do 27.12.2006 roku. Sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 2 do potokołu. 
Ponadto poinformował, że odbył spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, 
na którym omówiono nasze oczekiwania w zakresie poprawy organizacji ruchu 
drogowego przy drodze wojewódzkiej 210. Poinformowa ł także Radnych, że jest 
zaskoczony informacją z Zakładu Gospodarki Komunalnej, że ściągalność należności 
za wodę i odprowadzanie ścieków wynosi tylko 50%. Uważa, że w tym temacie 
należy podjąć radykalne kroki. Uważa, że należy opomiarować wszystkie 
gospodarstwa  domowe i ujęcia wody oraz podjąć wszelkie niezbędne kroki by 
zapewnić mieszkańcom dostarczanie wody dobrej jakości. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem do radnych, czy 
maja pytania do sprawozdania Wójta. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem dotyczącym podległości posterunku Policji w 
Dębnicy Kaszubskiej. 
Wójt poinformował, że Posterunek Policji od 02 stycznia 2007 będzie podlegał pod II 
Komisariat Policji w Słupsku. 
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Radna J. Karaś zauważyła, że sprawą opomiarowania gospodarstw zajmowa ła się 
już Rada poprzedniej kadencji. Na ten cel przyznano dla ZGK środki finansowe, które 
zostały wydane na inne cele. Odnośnie organizacji ruchu drogowego przy drodze 
210 prosi by rozważyć także możliwość przesunięcia zatoczki autobusowej przy 
sklepie Nr 1 w Dębnicy Kaszubskiej w stronę Poczty – ta sprawa także była 
poruszana w ubiegłej kadencji. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że myślenie Wójta w sprawie zaopatrzenia wodnego 
jest zasadne. Zwrócił się z pytaniem, czy potrzebna jest uchwa ła Rady w sprawie 
zobowiązania ZGK do założenia liczników w gospodarstwach domowych. Jest także 
zaskoczony niską ściągalnością należnych zobowiązań pieniężnych przez ZGK. 
Popiera także starania Wójta w sprawie poprawy organizacji ruchu drogowego i prosi 
o informację, czy w Budowie także jest planowana budowa zatoki autobusowej. 
Wójt poinformował, że w Budowie także jest planowana budowa zatoki autobusowej.  
Radna I. Tkaczyszyn podziękowała za szybką reakcję w sprawie naprawy drogi. 
Radna U. Frankowska prosi by przy tych zamierzeniach odnośnie organizacji ruchu 
drogowego nie zapomnieć o przejściach dla pieszych a zwłaszcza przy Urzędzie 
Gminy oraz naprawie mostu przy Garbarni.  
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy badany jest osad z oczyszczalni 
ścieków na zawartość 6-io wartościowego chromu  i czy Gmina dysponuje wynikami 
takich badań. 
Wójt poinformował, że takie badania są przeprowadzane. Obecnie dysponujemy 
jednymi wynikami badań, na drugie czekamy. Chrom nie powinien się dostawać do 
ścieków, powinien być wytrącany i wracać do ponownej produkcji. 
Sołtys Kotowa prosi o podjecie kroków w celu przejęcia mieszkania w Kotowie, w 
którym zameldowana jest 1 osoba, która tam nie mieszka a mieszkanie dewastuje 
się oraz w celu poprawy jakości wody. 
Pan Onyszczuk prosi o zajęcie się także sprawą wody w Dębnicy Kaszubskiej gdyż 
uważa, że jest niezdrowa gdyż w ostatnim czasie nasiliły się na tym terenie choroby 
jelitowe. 
Wójt stwierdził, że ściągalność za wodę na terenie gminy Czarna Dąbrówka wynosi 
98%. Należy uczynić wszystko by u nas ten wskaźnik także był dużo wyższy niż 
obecnie. Nie powinno być żadnej tolerancji wobec osób, które nie p łacą za wodę. 
Mamy takie przypadki, że zameldowana jest 1 osoba a przebywa 10. Bez 
opomiarowania gospodarstw domowych nigdy nie będzie w tym temacie jasności. W 
okresie letnim wiele gospodarstw to także wykorzystuje i bez umiaru podlewa 
uprawy. Opomiarowanie wielu opamięta. Obecnie wielu mieszkańców zwraca się z 
zapytaniem jak gromadzić deszczówkę, by ja móc w okresie późniejszym 
wykorzystywać do tych celów. Nadmienił, że w najbliższym czasie Dyrektor ZGK 
będzie stawiał na Sesji wniosek o podwyżkę stawki za 1m3  wody. Jego zdaniem 
Dyrektor musi w pierwszej kolejności zrobić porządek z nieściągalnością. 
Odnośnie mieszkania w Kotowie poinformował, że wymeldowanie kogoś z Urzędu 
trwa pół roku. Do rozwiązania problemów mieszkaniowych na terenie gminy 
zaprasza komisje Rady do współpracy. Takich przypadków na terenie gminy może 
być więcej, gdyż w dużych mieszkaniach mieszka po 1 osobie a w ma łych po 7-8 
osób. 
Odnośnie badania jakości wody to jest ona badana systematycznie przez Sanepid. 
Dysponujemy danymi, gdzie jest ona dopuszczona warunkowo. Obecnie wyst ępuje 
małe natlenienie wody. Często wody ściekowe dostają się do ujęć wodnych i tak 
pogarsza się jakość wody. W takich przypadka należy stosować nowsze rozwiązania 
technologiczne. Ponownie podkreślił, że woda jest piorytetem. Poinformowa ł, że jest 
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umówiony z Panem Baszko w celu dokładnego zapoznania się z wszystkimi ujęciami 
wodnymi na terenie gminy i ich sprawdzenia. Wspólnie b ędziemy szukać środków na 
poprawę stanu ujęć wodnych. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem jak jest planowane rozwiązanie 
dowozu dzieci do Szkoły Podstawowej w Motarzynie. Uważa w przy rozwiązaniu tego 
problemu można skorzystać z rozwiązań jakie przyjęła Szkoła Społeczna  
w Niepogledziu. 
Wójt wyjaśnił, ze dowożenie dzieci drogami asfaltowymi jak to ma miejsce  
w przypadku Szkoły w Niepogledziu to luksus. Dowożenie dzieci do Szkoły  
w Motarzynie ze Spola, Strzegomina czy Jamrzyna to koszmar. Oferta busowa w 
Niepoględziu jest nam znana. Szkoła w Motarzynie musi nam taką ofertę 
przedstawić. Obecnie Szkoła jest w sporze z PPKS Bytów, gdyż nie chcą dowozić 
dzieci z Goszczyna. Jeżeli nie zapewnimy dowozu dzieci ze wszystkich miejscowości 
to może dojść do sytuacji, że rodzice będą przenosić dzieci do Niepoględzia. Należy 
ten problem rozwiązać jak najszybciej. 
Radna J. Karaś zauważyła, że w poprzedniej kadencji zawsze mówiono, ze nie ma 
dodatkowych środków na oświatę. Jako Przewodnicząca Komisji Oświaty zna 
problem dowozu dzieci do szkół. Jeżeli uda się zakupić busika dla tej szkoły, to 
Dyrektor na pewno będzie szczęśliwy, gdyż warunki z PPKS na jakie musiał zgodzić 
się Dyrektor są dla jego szkoły niekorzystne. Podpisując umowę patrzył także na 
finanse gminy. Uważa, że zakup busa dla tej szkoły zapewni sprawniejszy i 
bezpieczniejszy transport dzieci na tamtym terenie.  
Skarbnik wyjaśnił, że realia wydatków budżetowych gminy były znane radnym. Radni 
doskonale wiedzieli, że oświata pochłania 50% budżetu. Rada decyduje o kierunkach 
rozwoju gminy i ma wpływ na wydatki. 
Radna J. Karaś stwierdziła, że wie o tym, pamięta także, że była o tym mowa jednak 
fundusz dla szkół był ograniczony. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że Szkoła w Niepoględziu utrzymywana jest na 
zupełnie innych warunkach niż pozostałe szkoły w gminie. Ta szkoła żyje z subwencji 
oświatowej, która jest przekazywana z Urzędu oraz ze środków pochodzących z 
projektów. Natomiast pozostałe szkoły utrzymują się z subwencji i ze środków 
budżetowych gminy. Jego zdaniem gdzieś te środki są marnotrawione. Uważa, że 
szkoły za mało piszą programów, że jest za mało inwencji twórczej. 
Skarbnik wyjaśnił, że Urząd jest zobowiązany do przekazywania szkołom 
niepublicznym subwencji oświatowej na 1 dziecko. Zwróci ł uwagę, że 
Stowarzyszenia nie są zobowiązane do stosowania karty nauczyciela. U nas 80% 
budżetu pochłania właśnie wynagrodzenie nauczycieli. 
Sekretarz Gminy zauważyła, że parę lat temu gdy była przeprowadzana 
reorganizacja w oświacie chodziło o inny model jej funkcjonowania. Nie wszystko 
wyszło tak jak sobie założyliśmy. Uważa, że do sprawy oświaty powróci podczas 
prac komisji. Także uważa, że coś nie tak się dzieje. 
Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kaszubskiej nie może zgodzić się z wypowiedzią 
Radnego Pałubickiego. Uważa, że należy najpierw sprawdzić ile środków ściągnęły 
Szkoły Publiczne z programów a dopiero później wyrażać opinie. Uważa, że te szkoły 
także dużo ściągnęły środków z zewnątrz na działalność szkół. 
Radny P. Pałubicki stwierdził, że nie użył określenia, że nic się nie dzieje w tym 
temacie, ale że tamta szkoła z tego żyje. 
Radny K. Olech także jest za wprowadzeniem opomiarowania gospodarstw 
domowych, uważa, należy przejść do konkretnych działań. Należy przyjąć 
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długofalowy program w tym zakresie. Uważa, że powinniśmy mniej dokładać do 
wody i ścieków. 
Wójt poinformował, że dla niego wiadomość o takich zaległościach była porażająca 
dlatego uznał za stosowne podzielenie się z Radą tą informacją. Żaden pomysł na 
uzdrowienie sytuacji w ZGK nie został zrealizowany. W chwili obecnej nie widzi 
żadnych argumentów, które przemawia ły by za wprowadzeniem podwyżki za wodę i 
ścieki. Uważa, że ten temat należy jak najszybciej rozwiązać, nie może być takich 
sytuacji, że uprawy będą podlewane z premedytacją. 
Zastępca Wójta poinformował, że Dyrektor został zobowiązany do złożenia 
kompleksowej informacji z zakresu podjętych kroków w zakresie poprawy 
funkcjonowania ZGK a zwłaszcza pod kątem gospodarki wodno ściekowej do końca 
lutego 2007 r. Wiele zamierzeń w tym zakresie nie było realizowanych. Są duże 
zobowiązania za energię zużytą na hydroforniach. Zobowiązano Dyrektora do 
założenia tablicy sterującej. ZGK ma wystawionych około 100 tytułów egzekucyjnych 
z ich egzekucją jest różnie. Planujemy oddzielenie prac interwencyjnych i spo łeczno-
użytecznych od prac ZGK. Odnoście 6-io wartościowego chromu to podjęto działania 
by rozwiązać problem osadu. Na początku stycznia ma się odbyć spotkanie z 
przedstawicielem ELWOZU z Sierakowic w sprawie zagospodarowania tego osadu.            
Wójt przypomniał, że działania Urzędu Gminy zmusiły Spółkę SPV do budowy 
podoczyszczalni na swoje potrzeby. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy były wykonywane badania gleby i wody 
na zawartość chromu. 
Wójt poinformował, że były przeprowadzone takie badania i nie stwierdzono 
przenikania tego pierwiastka do gleby. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wszystkie planowane inwestycje – zadania 
winny być planowane z jak najmniejszym kosztem własnym dla gminy ze względu na 
naszą trudną sytuację finansową. Prosi o rozważenie budowy oczyszczalni ścieków 
w Podwilczynie z innych programów. 
Wójt poinformował, że w obecnej chwili jest wiele programów, z których można 
pozyskać środki na te cele. Ochrona środowiska jest stawiana jako piorytytet. Na 
początek 60% refundacji to jest dużo. Jeżeli będą wchodzić nowe programy i bardziej 
korzystne to będziemy wchodzić. Marszałek Województwa ma ogłosić program 
ratowania jezior, Dyrektor Parku Krajobrazowego obieca ł dodatkowe środki na ten 
cel.  
Przewodniczący rady zauważył, że w tym okresie Polska ma otrzymać 3 miliardy zł z 
Unii na realizację programów. Rząd boi się, że tych środków nie wykorzystamy. 
Wójt uważa, że błędem jest szybka realizacja i zakończenie zadania. Mając gotowy 
projekt można ubiegać się o środki z różnych programów. Podwilczyna nie można 
przyłączyć do zlewni w Dębnicy Kaszubskiej, ten problem musimy rozwiązać w inny 
sposób. 
 
Ad 4 
 

Przewodniczący Rady  Marian Adamowicz poinformował, że w okresie między 
sesjami Komisje spotkały się na jednym wspólnym posiedzeniu, na którym by ły 
omawiane i opiniowane projekty uchwa ł na dzisiejszą sesję. 
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Ad 5 
 
a/  
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie określenia 
wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska  / załącznik Nr 3 do 
protokołu/.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 20 grudnia 2006 roku i 
uzyskał pozytywną opinię.  
Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej 
uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
      
b/ 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie powierzenia 
Przewodniczącemu Rady wykonywanie czynności z zakresu pracy wobec Wójta 
Gminy   / załącznik Nr 4 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 20 grudnia 2006 roku i 
uzyskał pozytywną opinię.  
Sekretarz Gminy poinformowała, że § 2 powinien mieć brzmienie: „Uchwała wchodzi 
w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 06 grudnia 2006 r.” 
Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej 
uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  9 do protokołu. 
 
c/ 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie uchwalenia 
„Programu współpracy Gminy Dębnica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność Pożytku Publicznego na 2007 rok”. 
 / załącznik Nr 5 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 20 grudnia 2006 roku i 
uzyskał pozytywną opinię.  
Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej 
uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
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Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
d/ 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2006 r. / za łącznik Nr 6 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 20 grudnia 2006 r oku i 
uzyskał pozytywną opinię.  
Zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze pytania dotyczące podejmowanej 
uchwały. Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
e/ 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosi ł Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie powołania Ireny 
Kiernickiej w skład Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego  
 / załącznik Nr 7 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 20 grudnia 2006 roku i 
uzyskał pozytywną opinię.  
Zwrócił się z pytaniem, czy Radna Irena Kiernicka wyraża zgodę na pracę w tej 
Komisji.  
Radna Irena Kiernicka wyrazi ła zgodę na udział w pracach Komisji. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwa ły. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /15 za/. 
 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 
Ad 6 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił Radnych o składanie 
interpelacji: 
Radny K. Olech prosi o rozważenie możliwości powołania przy Wójcie Gminy Rady 
Sportu. Uważa, że taka komisja w skład, której wchodziliby przedstawiciele różnych 
środowisk tj. szkół, klubów sportowych i innych osób zainteresowanych rozwojem 
sportu miałaby rację bytu. Spełniała by ona charakter opinio-doradczy dla Wójta oraz 
diagnozowała by potrzeby społeczeństwa w tym zakresie. )* 
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Ad 7 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił Radnych o składanie 
wniosków i zapytań. 
Radna U. Frankowska prosi o udzielenie informacji na pi śmie w sprawie dalszych 
zamierzeń gminy w sprawie remontu dróg na tzw. „Osiedlu Zajęcza”. 
Zwróciła się także z zapytaniem czy planowana jest budowa dróg lub przynajmniej 
chodników na osiedlu w okolicach ulicy Sawickiej. 
Prosi także o informację w sprawie zamierzeń gminy w sprawie doprowadzenia wody 
mieszkańcom Dębnicy Kaszubskiej w kierunku „basenu”, czy są jakieś plany w tym 
zakresie. 
Radna I. Tkaczyszyn ponowiła wniosek z zebrania z Sołtysami i prosi by w wioskach 
gdzie są świetlice wiejskie zatrudnić osoby chociaż na 1/3 etatu. Uważa, że nie 
należy liczyć na PUP i zatrudniać tam osoby w ramach prac interwencyjnych, a 
opieka nad młodzieżą jest niezbędna. Nie można dopuścić by te świetlice przestały 
działać, gdyż młodzież nie będzie miała się gdzie spotykać. 
Radny K. Olech zwrócił uwagę, że oświetlenie uliczne jest źle sterowane tzn. za 
wcześnie się włącza i za późno wyłącza. 
Przewodniczący rady zauważył, że te problemy ze sterowaniem oświetlenia wynikają 
z obecnych warunków atmosferycznych. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem jak wygląda temat gazyfikacji Dębnicy 
Kaszubskiej. 
Radny M. Szumski prosi o połatanie dziur w Dobieszewie i Podolu Małym. Miała być 
nawieziona szlaka. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy środki sołeckie, które są przyznawane 
przez gminę można przesunąć na drugi rok. Prosi także by na Komisję na której 
będzie omawiany budżet zaprosić kierowników jednostek, którzy przygotowali by 
plan wydatków jednostki na 2007 rok  oraz przedstawili wykorzystanie w 2006 roku. 
Uważa także, że Gmina powinna wystąpić ze stosownym pismem do odpowiednich 
władz w sprawie ceny drewna tartacznego. Uważa, że ta cena jest bardzo niska, za 
tą cenę nie kupi się drewna, a wg tej ceny ustalana jest wartość podatku leśnego. 
Radna U. Frankowska prosi o wykonanie prac równiarką na ulicy Zajęczej i Leśnej. 
Prosi także o uprzątnięcie parkingów a zwłaszcza przy przystanku, przy SPV. 
Zwróciła także uwagę na zarośnięty chodnik koło klubu, uważa że należy jak 
najszybciej go oczyścić. Prosi także o informację w sprawie obiektu po byłym CPN – 
jakie działania są podejmowane w celu uprzątnięcia tego budynku. 
Radny B. Rębas prosi o informację, czy na linii Borzęcino – Borzęcinko – Gogolewo 
też planowane są jakieś prace mające na celu poprawę estetyki przystanków i 
bezpieczeństwa podróżnych. 
Radny P. Pałubicki proponuje, by zorganizować spotkanie z Nadleśniczymi w 
sprawie omówienia zasad korzystania z dróg gminnych przez samochody wywo żące 
drewno z lasu. Drogi leśne są dla mieszkańców niedostępne, a nasze drogi są 
niszczone. uważa, że należy opracować wspólny front działań w  zakresie wspólnego 
utrzymania tych dróg. 
Sołtys Wsi Kotowo prosi o zajęcie się sprawą „dzikiego wysypiska” śmieci w Kotowie. 
Dalej jest tam bałagan i wywozi się śmieci. Proponuje sprzedać te działkę, gdyż ta 
sytuacja nie może trwać. 
Radny B. Rębas zwrócił uwagę na sprawę eternitu, jakie są zamierzenia w tym 
kierunku, gdyż część mieszkań jest pokryta tym tworzywem. 

 



 9

Radny K. Olech przedstawił Radnym informację z przebiegu halowych rozgrywek 
piłki nożnej. Podkreślił duże zainteresowanie młodzieży tą forma spędzania czasu 
wolnego młodzieży.  
 
 
Ad 8 
 
Zastępca Wójta w odpowiedzi na zapytanie Radnej U. Frankowskiej odnośnie 
remontu dróg na tzw. „Osiedlu Zajęcza” poinformował, że projekt techniczny tego 
osiedla jest opracowany. To zadanie jest przyjęte do realizacji w WPI na lata 2007 – 
2013. W chwili obecnej nie dysponujemy środkami na realizację tego zadania.   
Z chwilą, gdy pojawią się środki zadanie będzie realizowane. Będziemy starać się o 
pozyskanie na ten cel środków z zewnątrz w ramach programów. 
Skarbnik poinformował, że w Wieloletnim programie inwestycyjnym na lata 2007 – 
2010 zabezpieczono środki własne na realizację zadań w ramach programów w 
wysokości 60 tys. zł.  
Zastępca Wójta poinformował, że większość prac w zakresie remontów bieżących 
ulic będzie realizowana w 2007 roku. Odnośnie równania dróg wyjaśnił, że obecnie z 
uwagi na panujące warunki atmosferyczne te prace nie będą wykonywane. 
Zgłosiliśmy zapotrzebowanie na te prace. Wystąpił także brak szlaki. Ma nadzieję, że 
po świętach znów otrzymamy dodatkowe dostawy szlaki i będziemy mogli wrócić do 
naprawy najbardziej pilnych odcinków dróg bez udzia łu równiarki.  
Wójt odnośnie przyłączenia mieszkańców mieszkających przy tzw.  „basenie” do 
wodociągu poinformował, że ruszyła budowa osiedla mieszkaniowego „Nad 
Skotawą”. Tam będzie także konieczność doprowadzenia wodociągu i uważa, że 
przy tej okazji będzie można rozwiązać ten problem. Zgodnie z WPI to zadanie ujęte 
jest do realizacji w 2008 roku. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem czy jest jakiś projekt techniczny na 
przyłączenie tych mieszkańców do wodociągu, jeżeli nie to uważa, że należy taki 
wykonać.   
Wójt poinformował, że na tę część Dębnicy Kaszubskiej nie ma żadnego projektu w 
tym zakresie. 
Odnośnie propozycji Radnego K. Olecha w sprawie powo łania Rady Sportu, to 
uważa, że jest to dobry pomysł. Poinformował, że 10.01.07 r. odbędzie się spotkanie 
z przedstawicielami wszystkich klubów działających na terenie gminy i ten temat 
zostanie poruszony. 
Odnośnie wniosku Radnej I. Tkaczyszyn o zatrudnienie osób w świetlicach wiejskich, 
to uważa, że jest to temat dyskusyjny. W świetlicach nie ma nic. Samo zatrudnienie 
osoby w świetlicy nic nie zmieni. Osoba pracująca musi chcieć pracować z dziećmi i 
młodzieżą. Uważa, że w świetlicach należy zatrudnić osoby, ale należy także podjąć 
działania by zachęcić dzieci do korzystania ze świetlic. Ten temat będzie dopinany w 
ramach środków z dotacji. Zdaje sobie sprawę, że osoby, które obecnie są 
zatrudniane są osobami przypadkowymi. Intencją jest by zatrudnić osoby, które 
posiadają predyspozycje w tym kierunku  i mają pomysł na działanie. 
Zastępca Wójta stwierdził, że jest cały czas w terenie. Zapewnił, że będą 
podejmowane kroki by zatrudniać osoby zaangażowane w prace i działania na rzecz 
środowiska. Formy zatrudniania będą konsultowane z radnymi i środowiskiem. 
Radna J. Karaś poparła stanowisko zastępcy Wójta. Uważa, że są Panie, które 
posiadają inicjatywę i trzeba im w tym pomagać. Samo zatrudnienie tylko dla 
istnienia świetlicy, w której nic się nie dzieje nie ma sensu. 
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Wójt pochwalił działalność świetlicy w Jaworach.  
Wracając do sprawy wody poinformował, że gmina ma obowiązek zapewnienia wody 
mieszkańcom. Tak jak wspominał wcześniej jest to piorytet. Będzie robił wszystko by 
jakość wody uległa poprawie. 
Obecnie w jakimś minimalnym zakresie uregulowana jest sprawa oświetlenia na 
terenie gminy. Odnośnie gazyfikacji Dębnicy Kaszubskiej poinformował, że tym 
tematem jeszcze się nie zajmował, nie dokonał analizy. Po sesji do tego tematu 
wróci. W tym okresie sprzedano 44 dzia łki na Osiedlu Północ, które są przewidziane 
pod zabudowę.  
Obecnie nie ma szlaki, ale jak tylko będzie to będziemy poprawiać stan drogi w 
Dobieszewie. 
Skarbnik poinformował radnego Pałubickiego, że niewykorzystanych środków z tego 
roku nie można przesunąć na przyszły rok. 
Budżet jest to plan finansowy na rok i nie można przesunąć środków z tego roku na 
przyszły. Jest on opracowywany na podstawie planów finansowych kierowników 
poszczególnych jednostek organizacyjnych. Radni decydują na które zadania 
jednostki otrzymują dotacje. 
W sprawie remontu Domu Ludowego w Budowie poinformowa ł, że środki na wkład 
własny są zabezpieczone. Zadanie będzie realizowane z chwilą otrzymania pomocy 
z zewnątrz w ramach programu. 
W sprawie ceny drzewa tartacznego poinformowa ł, że jest to cena ustalona przez 
Prezesa GUS.  
Radny Rębas uważa, że należy w sprawie tej ceny interweniować.            
Wójt odnośnie wniosku Radnej Frankowskiej w sprawie dzia łki ma której usytuowany 
był CPN poinformował, że jeszcze nie wie jak ten temat będzie rozwiązany. Są tam 
zamontowane zbiorniki, których właściciel jeszcze nie zdemontował z uwagi na koszt. 
Im się nie spieszy, ale my musimy dbać o wizerunek miejscowości. Odnośnie 
wniosku Radnego Rębasa poinformował, że droga od Głobina do Podkomorzyc jest 
drogą powiatową i należy zwrócić się do Zarządu o przycięcie drzew oraz o wycinkę 
tych które zagrażają bezpieczeństwu. Odnośnie naprawy dróg w Grabinie wyjaśnił, 
że w trybie pilnym przekaże sprawę do ZGK i na ile będzie możliwe to poprawi się 
stan tej drogi. Odnośnie stanu drogi Kotowo – Budowo wyjaśnił, że jest to drogo o 
podłożu gliniastym, jest pozbawiona odwodnienia uważa, że należy przeanalizować 
możliwość przekazania jej do Nadleśnictwa. Uważa także, ze nie powinno się 
prowadzić prac wywozowych w lasów w okresie roztopów. Będzie rozmawiał z 
przedstawicielami Lasów w tej sprawie. Poinformowa ł także, że w budżecie 
przewidziano środki na 2007 rok na zakup maszyny, która będzie smołą łatać dziury. 
W ten sposób będzie można wykonać wiele pilnych prac we własnym zakresie.  
Odnośnie śmietnika w Kotowie poinformował, że na następną sesje zostanie 
przygotowany do zatwierdzenia plan zbywania, zakupi i zamiany mienia gminy i 
będzie chciał by ta działka została sprzedana. Będzie ona ujęta w tym planie. Wie, że 
ta działka jest dla mieszkańców uciążliwa. Wszyscy winniśmy dbać o porządek, 
jednak nie powinniśmy tworzyć dzikich wysypisk a tym bardziej ich sankcjonować. W 
sprawie wniosku radnego Rębasa odnośnie eternitu poinformował, że Sołtysi 
otrzymali informację o firmach, które zajmują się usuwaniem i składowaniem eternitu. 
Cieszy, że jest w tym temacie co raz większa świadomość społeczeństwa. 
Usuwaniem eternitu mogą zajmować się tylko wyspecjalizowane firmy, które mają do 
tego uprawnienia. Płyt eternitowych nie można wykorzystywać do łatania dziur na 
drogach. Na terenie gminy mamy ok. 8 km2 eternitu. 
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Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy będzie ukazywać się biuletyn 
informacyjny gminy „Nad Skotawą”. 
Wójt uważa, że taki biuletyn informacyjny winien się ukazywać. Ponadto 
poinformował, że koszt nakładu 500 egz. to kwota 1.100z ł. i do społeczeństwa winien 
trafiać za darmo. 
Radny P. Pałubicki uważa, że koszt rzędu 2.200 zł za 1000 egz. to za drogo. 
Dyrektor GOK poinformowała, że nakład jest po najtańszej cenie. 
Radny P. Pałubicki zgłosił także zastrzeżenia do funkcjonowania ośrodków Zdrowia. 
Uważa, że są za mało dostępna, a zwłaszcza w czasie urlopów czy zastępst 
spowodowanych chorobą lekarza. Zwrócił także uwagę na zły dostęp do lekarza 
stomatologa na terenie Gminy. 
Wójt wyjaśnił, że gmina nie ma możliwości wpływu na kontrakty z Narodowym 
Funduszem Zdrowia, z którym lekarze zawierają umowy. Gmina dzierżawi lekarzom 
tylko budynki. 
 
Ad. 9 
 
 
 Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 134º dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
 
*) zmianę wprowadzono do protoko łu na sesji Rady Gminy w dniu 08 lutego 2007 r. – 
w wersji pierwotnej ujęto w pkt. 7 protokołu. 
 
Protokołowała:                      
Teresa Kozdroń – Kołacka                                                                              
 
                                                                                               Przewodnicz ący 
                                                                                                 Rady Gminy  
                                                                                           / -/ Marian Adamowicz 
   
 
 
 

 


